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S o m o g y i Ka r o l ywá fe lvé te le 

Hogy a forgalomból műszaki hiba. vagy soros ellenőrzés miatt kiálló autóbuszok minél 
előbb elhagyhassák a javító-, karbantartó műhelyt, minden lehetséges technikai megol-
dást kipróbálnak a 10-es Volán szerelői. Több mint két éve használják az úgynevezett 
oszlopos emelőt (képünkön), amely pillanatok alatt és könnyedén magasba emeli a nagy 
testű járműveket. Így a szerelők akkor is dolgozhatnak, ha üres akna éppen nincs a 

javítóműhelyben 

Krumplimizária 
Hirtelen magasra ugrott a csen mégsem, mert a ter- krumplit Kubából, Jugoszlá-

krumpli ára a piacon: Sze- melőknél jóval kevesebb viából, Bulgáriából is. Jön-
geden 14—30 forintot is kér- maradt, mint amennyi a ko- nek-mennek az üzenetek 
tek kilójáért. Aki szokása rábbi években szokott. ,forró dróton", de arra is 

L a k á s é p í 
• • _ Ülést tartott a megyei tanács vb 

szerint boltból akart venni, 
több boltba is bemehetett; " . 
mégse kapott. Alapvető nép-  s z°" l k o z i k Csongrád 
élelmezési cikkről van szó, 
igen érzékenyen érint ben-
nünket, ha nincsen. Föl is 

A gond egyébként nem számítanunk kell, hogy a 
_,„ mi megyerikbe kevesebb jut 

gyére, sőt némileg jobban  D e l o l e-
Értekezletek, tanácskozá-

mindenhol: miért nincsen? 
Sajnos, igen egyszerű a fe-
lelet: erős aszály volt ta-
valy, jóval kevesebb ter-
mett. Ami viszont ennyire 
egyszerű, csöppet se vigasz-
talja meg az embert. 

is állunk, mint az ország 
többi tája. Állítólag körül- sok, baráti beszélgetések 

tesszük ilvenkor a kérdést b e l ü l kétszáz kilométeres summázata, hogy. a szeszé-
körzetből járnak hozzánk a lyes időjárástól függetlenül 
fölvásárlók, és mind innen kicsit kesve kapcsoltunk. 
akar vinni. Azt is hallottuk Szinte máról-holnapra ürül-
a ZÖLDÉRT-nél, hogy a t e k ki a krumplisvermek, s 
rendeletekben előírt időig, ennek oka, hogy a telente 
június 10-ig hetente tizen- szükséges 4 ezer tonna bur-
egy vagon ókrumplit tudnak gonyának csak a felét tud-
forgalomba hozni a megyé- ták a megyében tárolni. 

Ahol tudtunk, érdeklőd- ben. Közületek, kórházak, Hiába fenyegeti pörrel a mi 
tünk a várható kilátásokról, bölcsődék ellátása az első ZÖLDÉRT-ünk a nyíregyhá-
de mielőtt leírnánk, egy azonban, ebből a mennyi- zit, attól még a vásárló üres 
föitupírozódott aggodalomról ségből boltokban nem sokat kosárral farol ki a zöldség-
kell szólnunk. Hatalmas láthatunk. Ha mégis, akkor boltból. S hiába születnek 
számokat írtak az újságok szabott árun juthatunk hoz- hangzatos határozatok a 
a napokban az április végi zá. A helyzet bonyolultságát jobb ellátásra, ha ennek föl-
fagyok kártételéről, benne jelzi, hogy Szabolcs megyé- tételei nem adottak. A ter-
arrói is, hogy az újkrumpli bői idejében elegendő meny- melő annak adja a krumpli-
is elfagyott. A tény igaz, de nyiséget vásárolt a megyei ját, aki többet ígér érte, s 
a belőle levont következte- vállalat, állítólag ki is fi- ebben a versengésbén az ál-
tések rosszak. A földből ki- zette, de a hirtelen támadt lami, szövetkezeti fölvásár-
bújt levelek valóban elfagy- mizériában a szabolcsi ter- lók idő előtt kénytelenek 
tak, de másnap-harmadnap melők nem hajlandók ide- bezárni a pénztárcát. (Min-
már újakat hajtott helyette adni. A megyei tanács vb. den apró fillért megfogva 
a növény. A fagy tehát nem kereskedelmi osztályának is, 6 forint 50 fillért adhat 
pusztította el, de arra szá- vezetője szerint körülbelül most a ZÖLDÉRT egy kiló ta-i 

mítanunk kell, hogy jó pár ötven százalékkal emelked- • valyi krumpliért.) Ettől íüg- j az építési területek előké-
nappai később lesz szedhető hetne a napi kiszállítható getlenül a vásárlót csak az szításét. A telekválaszték 
a szabadföldi újkrumpli, adag, ha megkapnánk ezt nyugtatná meg — minden ' b5v l- t i í e érdekében több 
Szerencsénkre megyénk gaz- a burgonyát. Közületeknek magyarázkodás. egymásra ' . . 7' , 
daságaiban és kertjeiben so- 42 tonnát tud még szállíta- mutogatás helyett — ha i m i r t t - e z e r epttesi titaimat 
kan termesztenek Tólia alatt ni a íorráskúti termelési ilyenkor, tavaszelőn a bolt- j oldottak fel. 
is, föltehetően ezen a héten rendszer, több azonban neki b a n i s d r d ö a n v e h e l n e s z é ' 
mar boltosban es piacyn sincsen 

A Csongrád megyei ta-
nács végrehajtó bizottsága 
teanap. kedden Szegeden 
megvitatta és elfogadta az 
Állategészségügyi és Elelmi-
szerellenórző Állomás mun-
kájáról szóló beszámolót. A 
testület elismerését fejezte 
ki az állomás dolgozóinak 
és megállapította, hogy a 
megye állategészségügyi 
helyzete és az élelmiszereit 
minősége jónak ítélhető. 
Különösen szép eredménye-
ket értek el a szakemberek 
a járványvédelem, az élel-
miszer-higiénia és a minő-
ségi ellenőrzés területén. En-
nek az intézménynek a 
munkája azért is figyelem-
re méltó, mert az állatte-
nyésztés és az élelmiszer-
termelés sikere nagymérték-
ben függ az állomás tevé-
kenységétől. 

A testület tájékozódott a 
hatodik ötéves lakásépítési 
terv végrehajtásának ta-
pasztalatairól. A megyei ta-
nács által jóváhagyott ha-
todik ötéves középtávú la-
kásépítési terv 20 ezer 500 
lakás felépítését irányozza 
elő. A rendelkezésre álló 
pénzeszközből a tanácsi 
szervek csak 3 ezer 350 
állami lakást tudnak fel-
építeni és a magánlakás 

| építésének aránya, túlsúlya 
a meghatározó. A testület 
képet kapott arról, hogy a 
tervidőszak első három évé-
ben az elképzelések miképp 
valósultak meg. A három 
év előirányzata 12 ezer 300 
lakás. ebből célcsoportos 
2 ezer 20. egyéb állami 186. 
magánerős 10 ezer 94. A ki-
adott használatbavételi en-
gedélyek alapján felmérték: 
elkészült 10 ezer 888 otthon, 
amelyből 2 ezer 354 célcso-
portos. 232 egyéb állami és 
8 ezer 302 magánerős lakás. 
Az állami lakásépítési 
terv túlteljesítésében köz-
rejátszott az is, hogy 
több építkezés a ko-
rábbi tervidőszakban kezdő-
dött és áthúzódott a 80-as 
évekre. Jelentős az elmara-
dás az egyedi társas- és 
családiház-építésnél. Az ed-
digi tapasztalatokat a végre-
hajtó bizottság a következő-
képpen summázta: a v ért-
és tanácsi testületek intéz-
kedései alapján az építés 
ütemének megfelelően fo-
lyamatosan. készültek a be-
ruházási programok, kivite-
li tervek. Az új magánter-
veződ rendszer létrehozásá-
val javult a tervezés színvo-
nala is. A tervezett 15 szá-
zalékos szanálási arányt a 
helyi tanácsok 12 százalékra 
mérsékelték. A telekellátott-
ság a tervidőszak első évei-
ben Szegeden és Szentesen 
feszítő gondként jelentke-
zett. A megyei tanács vb 
intézkedéseit követően a 
helyi szakigazgatási szervek 
gyorsították a telekképzést 

nyújtotta telekkialalkítási 
lehetőségeket. Nem minde-
nütt alkalmazták a rende-
zési tervekben előirányzott 
tömbfeltárásokat, és nem 
tartották nyilvárf a telek-
igénylőket. A z új telekgaz-
dálkodási jogszabályok meg-
jelenése után a megyei ve-
zetés értékelte a helyzetet 
és intézkedései nyomán a 
helyi tanácsok felülvizsgál-
ták telekgazdálkodási tervei-
ket. 

A tegnapi ülésen szó volt 
arról is. hogy a legnagyobb 
kivitelező, a DÉLÉP mellett 
a tanácsi építőipar évi 80— 
100 lakást, a szövetkezeti 
építőipar pedig 20—30 ott-
hont hozott tető alá. Ez 
megfelel az elvárásoknak, 
hiszen a szövetkezetek, il-
letve a tanácsi építő vál-
lalat elsősorban a lakóház és 
intézmény felújításnál je-
leskedik. A kivitelezői ka-
pacitás hiánya csak a vá-
rosokban. a foghíj beépíté-
seknél okoz gondot. Egyre 
jelentősebb a kisiparosok és 
a házilagos kivitelezésben 
elkészült épületek aránya, 
ily módon évente 1200—1300 
lakás épült fel- Az építő-
anyag-ellátás zavarai az el-
múlt három évben a ma-
gánépítőknél és az állami 
vállalatoknál súlyos prob-
lémát jelentettek. 

A végrehajtó bizottság 
képet kapott arról is egy 
másik napirend tárgyalásá-
nál. hogy miképp változott 
a veszteségrendezés alá 

vont szövetkezetek gazdasá-
gi és' pénzügyi helyzete. 
A testület megállapította, a 
veszteségrendezésből adódó 
kötelezettségek a gazdálko-
dást jelentősen nem akadá-
lyozták. A z 1982-ben sza-
nált és az 1983-ban felül-
vizsgált szövetkezetek a 
rendkívül kedvezőtlen idő-
járás mellett is értek el 
ered menyeket. 

A végrehajtó bizottság tá-
jékoztatót hallgatott .meg a 
megye táppénzes helyzetéről. 
Mint kiderült a táppénzes 
fegyelem lazult, a munkál-
tatók nagy többsége tovább-
ra is ..tétlen" a fegyelmet 
sértőkkel szemben. Rendkí-
vül kevés, illetve nagyon le-
csökkent a táppénzmegvo-
nások száma, és nincs rend-
szeres betegellenőrzés. A 
rendkívüli felülvizsgálatok 
tapasztalatai szerint tovább-
ra is magas azoknak a rok-
kant- és öregsági nyugdíja-
soknak az aránya, akiket a 
vállalatok előzetes munka-
alkalmassági vizsgálatok el-
végzése nélkül foglalkoztat-
nak. Nem változott a mun-
káltatók és a dolgozók 
szemlélete a rehabilitáció-
nál. Rendkívül kevés az 
átképzés, a betanítás. az 
áthelyezés, ugyanakkor a 
rokkantosítási arány tavaly 
is 20 százalékon felül volt. 
A táppénzes fegyelem javu-
lása elsősorban a szigorúbb 
betegellenőrzéstől — a fele-
lősségrevonástól remélhető. 

megjelenik a legkorábbi. 
Arra is számithatunk per-
sze, hogy az ára is magas 
lesz. 

Ki kell tehát bírnunk ezt 
a kellemetlen átmeneti álla-

burgonyát. 

Ez lohasztaná le leghama-
rabb a krumplimizériát, 

Az eredmények ellenére 
sem mondható, hogy a he-
lyi tanácsok telekgazdálko-
dása az elmúlt három év-
ben kielégítő lett volna. 

Lázár György 
Bulgáriába utazik 

Lázár György, a Magyar Népköztársaság Miniszterta-
nácsának elnöke Grisa Filipovnak. a Bolgár Népköztársa-
ság Minisztertanácsa elnökének meghívására a közeli na-
pokban hivatalos, baráti látogatásra a Bolgár Népköztár-
saságba utazik. (MTI) 

Marjai József Svájcban 
A hivatalos látogatáson 

Svájcban tartózkodó Mar-
jai József miniszterelnök-

helyettes találkozott Kurt 
Furgler szövetségi alelnök-

kel, gazdasági miniszterrel, 

és megbeszélést folytatott 
vele nemzetközi politikai és 
gazdasági kérdésekről, a két 
ország közötti kapcsolatok-
ról. Ezt követően részt vett 

.a baseli vásár megnyitásán. 
(MTI) 

A Vöröskereszt-világnap alkalmából 

ünnepség Szegeden 

potot, illetve ki kell próbál- t legfrissebb hivatalos I "-"-J*""'" w**. 
nunk a helyettesítés lehető- szerint ^ ma- * * h e l ^ n * * n e m é b l " 

Bizonyos mentsegek for- scgeit Körétként a szaraz- k d a i i e t t ü n k h i s z e n 

ulai vissza-visszatérnek, tésztát ajanlják elsosorban, m i i s h o n n é t nem nagvon szá-
az a bizonyos ke- es junius vegeig 30-40 sza- m i t ha tunk segítségre... 
na volt, akkor is zaleüos arengadmennyel 

mulái 
Amikor az 
nyérmizér 
azt hallottuk, pedig jóval igyekeznek segíteni. Van 
többet sütöttek, mint más- még burgonyapehely is, és 
kor. A ZÖLDÉRT is azt várhatóan újabb szállítmá-
mondja, többet tartalékoltak nypk is érkeznek. Várunk 
az idei télre-tavaszra, mint még krumplit egyébként 
azelőtt szoktak. Azért nin- Lengyelországból, és új-

M. H. 

tett porták esetében nem 
éllek a szerződésbontás, új-
raértékesítés lehetőségével. 
Nem használták ki a mező-
gazdasági szövetkezetek 

Fűtéstechnika 
Az ...íiletek felújításával 

együtt megfiatalítandó fű-
tőberendezések gazdaságos 
korszerűsítésének hazai és 
külföldi tapasztalatait ösz-
szegzi a 10. fűtés- és lég-
technikai konferencia, ame-
lyet május 14-én nyitnak 
meg Budapesten. Erről a 
háromnapos találkozóról 

.ártották sajtótájékoztatót 
kedden a rendezők, az Épí-
tőipari Tudományos Egye-
sület épületgépészeti szak-
osztályának képviselői. 

A . találkozón 12 ország 
57 hazai és külföldi szak-
értőjének előadását vitatják 
meg a konferencia részt-
vevői, várhatóan mintegy 
400 szakember. 

Bányászat, biológia 
Tegnap, kedden folytatód-

tak a Magyar Tudományos 
Akadémia idei közgyűlésé-
hez kapcsolódó osztályülé-
sek. 

A filozófiai és történet-
tudományok osztálya tudo-
mányos ülésén a Gazda-
ság, társadalom érték-
rend témához kapcsolódó-
an hangzottak el beszámo-
lók. A matematikai és fi-
zikai tudományok, az ag-
rártudományok, az orvosi 
tudományok, a műszaki tu-
dományok, a kémiai tudo-

mányok, a biológiai tudo-
mányok, valamint a föld- és 
a bányászati tudományok 
osztályának együttes tudo-
mányos ülésének témája: 
fizikai módszerek az em-
beri környezet kutatásában 
és védelmében. 

Az agrártudományok osz-
tályának tudományos ülé-
sén a • takarmánytermesz-
téssel, a takarmánygazdál-
kodassal és az állati ere-
detű élelmiszer-termeléssel 
kapcsolatos kérdéseket te-
kintették át a kutatók-

Ünnepi ülésen emlékezett 
meg a Vöröskereszt-világ-
napról a Vöröskereszt me-
gyei vezetősége tegnap, ked-
den Szegeden. A megyei 
rendezvényen ott volt Ga-
rainé Csanádi Mária. az 
MSZMP megyei bizottságá-
nak munkatársa is. 

Padár Lászlóné megyei 
titkár köszöntötte a megje-
lenteket. majd dr. Bagdi 
Sándor, a Vöröskereszt me-
gyei alelnöke mondott ün-
nepi beszédet. Fölidézte a 

solferinói csata emlékét, s 
méltatta az 1881-ben életre 
hívott, humanitárius mozga-
lom eddigi eredményeit, 
egyre gazdagodó célkitűzé-
seit, kiszélesedő tevékenysé-
gi körét, mely ma már ma-
gába foglalja a békéért 
folytatott küzdelmet is. Bi-
zonyítja ezt a törekvést az 
idei világnapnak jelszava 
is: „Emberiességgel a béké-
ért." 

Az ünnepségen dr. Rózsa 
József megyei főorvos. a 
Vöröskereszt megyei einöke 
és dr. Balog Miklósné. az 
Alkoholizmus Elleni Állami 
Bizottság titkárságának ve-
zetője kitüntetéseket adott 
át azoknak, akik humanista 
indíttatásból, önként sokat 
tettek embertársaikért, se-

gítettek a rászorulókon. (Ko-
rábban Budapésten. orszá-
gos ünnepségen vette át a 
Vöröskeresztes Munkáért 
kitüntetés arany fokozatát 
a szegediek közül dr. Rózsa 
József es dr. Tóth András-
né.) A Vöröskeresztes Mun-
káért kitüntetés ezüst foko-
zatát kapta: Dósa János es 
dr. Bérezi Kálmánné. A 
bronz fokozatot vette át 
dr. Széli Istvánné. Vőneki 
Anikó, Simon Lászlóné. Chi-
kán Ágnes és dr. Alpáry 
Lajos. A Kiváló véradó 
szervező kitüntetést érde-
melte ki Révész Ferencné. 

A Szociális gondoskodá-
sért emlékérmet kapta Mak-
ra János, a Centenáriumi 
Emlékérmet Kiss Gy. Ju-
lianna. A Véradás szervezé-
séért emlékplakettet nyúj-
tották át Gáspár Jánosnak. 
Elismerő oklevelet vett át a 
nemzetközi gyermekrajz-
pályázaton sikeresen szere-
pelt szegedi diákok közül: 
Budaházi László. Kanfi 
Márta. Andó Andrea. Ja-
kucs Zoltán. Radócs Tamás 
és Berkó Edit. 

A kiemelkedő családvédel-
mi tevékenységéért járó ser-
leget-dr. Hós Erzsébet me-
gyei főorvoshelyettes adta 
át Csongrád város képvise-
lőjének. , 

« 


